
    
REPUBLIKA HRVATSKA
OSJEČKO-BARANJSKA ŽUPANIJA
OPĆINA MARIJANCI
OPĆINSKO VIJEĆE

KLASA: 024-08/23-01/1
URBROJ: 2158-27-01-23-1
U Marijancima, 01. veljače 2023. godine

 ZAPISNIK

Sa 13. sjednice Općinskog vijeća Općine Marijanci održane 01. veljače 2023. godine s početkom u
18:00 sati.
Od vijećnika su 
prisutni:  Ana  Alšić,  Alen  Babić,  Kruno  Belošević,  Josip  Dukmenić,  Davor  Jurkić,  Samir
Kovačević, Ivan Mesaroš, Ana Mužar Dubrović, Nikola Pandurić.
,ostali  prisutni:  Darko Dorkić – načelnik Općine Marijanci,  Ivan Pandurić- pročelnik JUO, Ana
Prevolšek – zapisničar.
Predstavnici medija: Lidija Aničić, Hrvatski radio Valpovština, Radio Donji Miholjac
Sjednica je započela s radom u 18:00 sati.

Predsjednik Ivan Mesaroš pozdravlja sve nazočne i konstatira da je sjednici prisutno 9
od 9 vijećnika, te da postoji kvorum za donošenje odluka.

Predlaže  Anu  Prevolšek  za  zapisničarku,  te  Krunu  Beloševića  i  Davora  Jurkića  za
ovjerovitelje zapisnika, te na takav prijedlog nitko od nazočnih nije imao primjedbi.
Predsjednik  napominje  kako pod točkom 6.  i  7.  imamo dva zainteresirana  mještana  koji  će se
priključiti sjednici, koji su pravovremeno podnijeli svoje prijave za sudjelovanjem.
Predsjednik predlaže slijedeći

Dnevni red

1. Usvajanje zapisnika sa 12. sjednice Općinskog vijeća (I. Mesaroš)
2. Donošenje Odluke o razrješenju dužnosti zamjenika predsjednika Općinskog vijeća 

Općine Marijanci (I. Mesaroš)
3. Donošenje Odluke o imenovanju zamjenika predsjednika Općinskog vijeća Općine 

Marijanci (I. Mesaroš)
4. Donošenje Odluke o plaći, naknadi i drugim pravima načelnika Općine Marijanci (D. 

Dorkić)
5. Donošenje Odluke o kratkoročnom zaduživanju Općine Marijanci u 2023. godini (D. 

Dorkić)
6. Donošenje Odluke o imenovanju povjerenstva za zakup i prodaju poljoprivrednog 

zemljišta u vlasništvu RH na području Općine Marijanci (D. Dorkić)
7. Donošenje Odluke o dopuni Programa raspolaganja poljoprivrednim zemljištem u 

vlasništvu Općine Marijanci (D. Dorkić)
8. Donošenje Odluke o visini naknade za predsjednika i zamjenika predsjednika, te 

članove Općinskog vijeća Općine Marijanci (D. Dorkić)
9. Donošenje Odluke o naknadi članovima odbora, povjerenstva, komisija i drugih 



stalnih i povremenih radnih tijela Općine Marijanci (D. Dorkić)
10. Vijećnička pitanja i razno

Predsjednik otvara raspravu na predloženi Dnevni red, budući da iste nije bilo, poziva na glasanje, 
te konstatira kako se Dnevni red za 13. sjednicu  usvaja sa 8 glasova ZA i 1 glas SUZDRŽAN.

Ad 1.
Predsjednik otvara raspravu u svezi Zapisnika sa 12. sjednice Općinskog vijeća, a budući da iste 
nije bilo, poziva na glasanje, te konstatira da je:

Zapisnik sa 12. sjednice Općinskog vijeća –  usvojen sa 8 glasova ZA i 1 glas SUZDRŽAN.

Ad 2.
Predsjednik Ivan Mesaroš konstatira kako su dana 25. siječnja 2023. godine vijećnici Davor Jurkić, 
Nikola Pandurić, Ana Alšić, Ana Mužar Dubrović i Ivan Mesaroš podnijeli prijedlog Općinskom 
vijeću za donošenje Odluke o razrješenju Jelene Bočkinac dužnosti zamjenice predsjednika 
Općinskog vijeća Općine Marijanci, te imenovanje vijećnika Krunu Beloševića novim zamjenikom 
predsjednika Općinskog vijeća Općine Marijanci.
Predsjednik otvara raspravu.
Na raspravu se javlja vijećnik Alen Babić kojeg zanima da li je prijedlog u skladu sa zakonom s 
obzirom da je vijećnik Kruno Belšević imenovan privremenim zamjenikom načelnika Općine 
Marijanci.
Pročelnik Ivan Pandurić odgovara vijećniku kako je sve u skladu sa zakonom, budući da Kruno 
Belošević nije trenutno privremeni zamjenik općinskog načelnika, on to tek u slučajevima 
propisanim  zakonom postaje, a ukoliko dođe do tih situacija na istu funkciju načelnik može 
imenovati drugu osobu.
Budući da se više nitko nije javio za raspravu predsjednik zatvara istu, te poziva na glasanje i 
konstatira kako se

Odluka o razrješenju dužnosti zamjenika predsjednika Općinskog vijeća Općine Marijanci– 
usvojen  a   sa   6 glasova ZA, 2 glasa PROTIV i 1 glas SUZDRŽAN.

Ad 3.
Pod ovom točkom predsjednik napominje kako se ovom Odlukom kao zamjenik predsjednika 
općinskog vijeća predlaže Kruno Beloševića.
Predsjednik otvara raspravu, a budući da se nitko nije javio poziva na glasanje, te konstatira kako je

Odluka o imenovanju zamjenika predsjednika Općinskog vijeća Općine Marijanci– usvojena sa 6 
glasova ZA, 2 glasa PROTIV i 1 glas SUZDRŽAN.

Ad 4.
Pod ovom točkom izvjestio je Načelnik Darko Dorkić ističući da je ovo za njega najnezahvalnija 
točka kao predlagatelju, no bar jednom u mandatu se raspravlja o tome. Pojašnjava kako se ovom 
Odlukom usklađuju određena prava sa zakonom, te kako se predlaže osnovica za obračun plaće u 
iznosu od 516,29 eura, a koeficijent za obračun plaće općinskog načelnika koji dužnost obavlja 
profesionalno iznosi 3,60, ističe kako je zakonom propisan koeficijent do maksimalno 4,20, te 
smatra kako se sa predloženim samo usklađuju njegova prava i sa Jedinstvenim upravnim odjelom. 



Načelnik ističe kako je u 2 do 3 navrata donio odluku o povećanju osnovice službenicima, a za sve 
to vrijeme njegova plaća se nije povećavala, te je u međuvremenu izgubio pravo i na uskrsnicu, 
božićnicu, te regres. Budući da su oduvijek plaće službenika i plaća načelnika bile među manjima u 
odnosu na susjedne općine smatra da se ovakvim korekcijama samo približavamo istima.
Predsjednik otvara raspravu, a budući da se nitko nije javio poziva na glasanje, te konstatira kako je

Odluka o plaći, naknadi i drugim pravima načelnika Općine Marijanci– usvojen  a   sa   7 glasova ZA
i 2 glasa SUZDRŽAN.

Ad 5.
Načelnik je pod ovom točkom pojasnio kako je utvrđena potreba kratkoročnog zaduživanja Općine 
Marijanci u svrhu plaćanja tekućih obveza, odnosno održavanja tekuće likvidnosti na rok do 12 
mjeseci, kod poslovne banke PBZ d.d. za dopušteno prekoračenje u iznosu do 265.000,00 eura po 
fiksnoj kamatnoj stopi od 3,00 % godišnje. 
Nadalje, pojašnjava kako je to zapravo dozvoljeni minus po računu, te je glavni razlog zaduživanja 
neravnomjerno punjenje proračuna.
Predsjednik otvara raspravu, na istu se javlja vijećnik Samir Kovačević koji komentira da likvidnost
ne smije biti temeljena na minusu.
Načelnik na navedeno odgovara kako je to dozvoljeni minus i razlog zaduživanja je nesrazmjer u 
punjenju proračuna, te ukoliko dođe do nečega da imamo na raspolaganju novac.
Dalje, na raspravu se javlja vijećnik Josip Dukmenić kojeg zanima zašto načelnik ne koristi 
zakonsku mogućnost zaduživanja do milijun kuna bez odobrenja vijeća.
Načelnik odgovara kako je odlučio zajednički i s vijećem podijeliti tu odgovornost.
Budući da se nitko više nije javio na raspravu, predsjednik zatvara istu, te poziva na glasanje i 
konstatira kako je

Odluka o kratkoročnom zaduživanju Općine Mariajnci u 2023. godini – usvojena sa 6 glasova 
ZA, 1 glas PROTIV i 2 glasa SUZDRŽAN.

Ad 6.
Pod ovom točkom sjednici se priključuju dva zainteresirana mještana (Matija Trušček i Luka 
Pandurić)
Načelnik pod ovom točkom izvještava kako je za provedbu natječaja za zakup i prodaju 
poljoprivrednog zemljišta u vlasništvu RH nužno imenovati Povjerenstvo. Ističe kako je Zakonom 
propisano da Povjerenstvo čini sedam članova po jedan predstavnik pravne, geodetske i 
agronomske struke, dva predstavnika Općinskog vijeća, predstavnik Upravnog odjela za 
poljoprivredu i ruralni razvoj Osječko-baranjske županije, te predstavnik Ministarstva 
poljoprivrede. Sukladno navedenom predlaže ivicu Walza kao predstavnika geodetske struke, 
Nikolu Pandurića kao predstavnika agronomske struke, Anu Prevolšek kao predstavnika pravne 
struke, Ivana Mesaroša i Anu Mužar Dubrović kao predstavnike Općinskog vijeća, te Dijanu 
Barišić kao predstavnika Upravnog odjela za poljoprivredu i ruralni razvoj Osječko-baranjske 
županije i Snežanu Numanović kao predstavnicu Ministarstva poljoprivrede.
Predsjednik otvara raspravu, na istu se javlja vijećnik Alen Babić koji daje prijedlog da se u 
povjerenstvo imenuje netko iz oporbe.
Načelnik ističe kako povjerenstvo ima zadaću otvoriti ponude, napraviti analizu, te nema nikakvu 
posebnu moć donošenja odluka, pregledavanje ponuda i bodovanje, sve se radi prema pravilniku, te 
i dalje ostaje pri svom prvotnom prijedlogu.
Na raspravu se dalje javlja Samir Kovačević koji ističe da kao član Odbora za poljoprivredu i 
gospodarstvo smatra da bi trebalo imenovati nekoga iz oporbe, jer u suprotnom smatra da će 
povjerenstvo raditi prema interesima načelnika.



Načelnik odgovara kako nema nikakvog predznaka za to, jer povjerenstvo je tijelo koje svoj posao 
mora odraditi sukladno zakonu i pravilniku, ono može ljudski pogriješiti, te ističe kako je njemu u 
interesu da čitav taj postupak bude u potpunosti transparentan.
Na raspravu se uključuje predsjednik Ivan Mesaroš koji apelira na načelnika da se prije samog 
natječaja organizira edukacija za poljoprivrednike, te da otvaranje koverti bude javno.
Nadalje, apelira i na poljoprivrednike da potraže pomoć pri sastavljanju ponuda ukoliko nisu 
sigurni, a sve kako bi čitav taj natječaj prošao kako treba.
Načelnik odgovara kako ima u planu organizirati edukaciju i za povjerenstvo i za poljoprivrednike, 
kako bi se sve to moglo odraditi što kvalitetnije.
Budući da se više nitko nije javio na raspravu predsjednik poziva na glasanje, te konstatira kako je

Odluka o imenovanju povjerenstva za zakup i prodaju poljoprivrednog zemljišta u vlasništvu RH 
na području Općine Marijanci – usvojen  a   sa   6 glasova ZA, 2 glasa PROTIV i 1 glas 
SUZDRŽAN.

Ad 7.
Pod ovom točkom izvjestio je Načelnik Darko Dorkić te napomenuo kako ova nadopuna nije u 
smislu značajnog mijenjanja programa, već se radi o napomenama o specifičnom korištenju 
poljoprivrednog zemljišta, a sve temeljem zaključka Upravnog odjela za prostorno uređenje, 
graditeljstvo i zaštitu okoliša Osječko-baranjske županije od 16. rujna 2021. godine, te temeljem 
mišljenja istog upravnog tijela od 28. prosinca 2022. godine. Naime, temeljem navedenog za 
pojedine katastarske čestice izdane su napomene o specifičnom korištenje  čija je vrijednost 
očuvanja opisana kao: ugroženi i rijetki stanišni tip C.2.4.1. Nitrofilni pašnjaci nizinskog 
vegetacijskog pojasa (Saveza Agropyro-Rumicon crispi Nordhagen 1940), te se kao prijedlog 
načina korištenje navodi: koristiti pašnjake, a u nemogućnosti ispaše kao livade košanice.
Načelnik pojašnjava da to u praksi znači kako su to čestice koje se ne smiju obrađivati oranjem, već
moraju ostati kao što pašnjak ili livade košanice. 
Na raspravu se uključuje predsjednik Ivan Mesaroš kojeg zanima da li će to biti naznačeno ljudima 
u natječaju.
Načelnik odgovara kako je program javno dostupan, te će biti naznačeno.
Na raspravu se dalje javlja vijećnik Alen Babić kojeg zanima da li će pašnjak u Bočkincima ići na 
prodaju u natječaju, načelnik odgovara kako su sve čestice koje su za prodaju ili zakup navedene u 
Programu raspolaganja koji je javno objavljen, stoga ne može sad tako napamet odgovarati za sve 
čestice koja je za što predviđena. 
Na raspravu se dalje javlja vijećnik Josip Dukmenić koji komentira prijedlog specifičnog korištenja 
određenih čestice, te ističe kako je nedavno višestoljetni pašnjak u Marijancima preoran, te je vrlo 
čudno da na istome nije postojala vrijednost očuvanja, te da za isti nisu izdane napomene o 
specifičnom korištenju, a za ove čestice postoji.
Vijećnik Samir Kovačević je napustio sjednicu u 18:40, te je sada na sjednici prisutno 8 od 9 
vijećnika, te i dalje postoji kvorum za donošenje Odluka.
Budući da se nitko nije javio za raspravu, predsjednik poziva na glasanje, te konstatira kako je

Odluka o dopuni Programa raspolaganja poljoprivrednim zemljištem u vlasništvu RH na 
području Općine Mariajnci – usvojen  a   sa   6 glasova ZA i 2 glasa SUZDRŽAN.

Ad 8.
18:50 h – Vijećnik Samir Kovačević se ponovno priključio sjednici, te je sada na istoj prisutno 9 od 
9 vijećnika, te postoji kvorum za donošenje Odluka.
Pod ovom točkom izvještava Načelnik te predlaže Odluka o visini naknade predsjednika i 
zamjenika predsjednika, te članova Općinskog vijeća kojom bi bilo utvrđeno da naknada za 
predsjednika Općinskog vijeća iznosi 70,00 eura mjesečno, naknada zamjeniku predsjednika 



Općinskog vijeća iznosi 60 eura, dok se naknada vijećnicima utvrđuje u mjesečnom iznosu od 50,00
eura. Ističe kako će predložena naknada sada biti i za rad vijećnika u radnim tijelima. Naime, 
dosadašnjom Odlukom su vijećnici posebno dobivali naknadu za rad u radnim tijelima, no ovom 
Odlukom se to mijenja i predlažu se određeni iznosi koji će biti na mjesečnoj razini.
Predsjednik otvara raspravu, na istu se javlja vijećnik Alen Babić koji smatra da predsjednik treba 
imati veću naknadu od ostalih, ali što se tiče vijećnika smatra da nema potrebe za povećanjem.
Dalje, na raspravu se javlja vijećnik Josip Dukmenić koji komentira  kako je protiv takve odluke, 
budući da ovakvo povećanje ne proizlazi iz nekih novih obaveza vijećnika, a k tome još se i 
donijela Odluka o zaduživanju, a sada povećavamo naknade. Također se slaže da predsjednik vijeća
ima više obaveza i treba imati veću naknadu, a za ostale je to neopravdano.
Načelnik, pojašnjava kako se taj iznos u bitnome ne razlikuje od prošlih naknada jer ako vijećnik 
dolazi na vijeće, sudjeluje u radnim tijelima dolazi se do istog iznosa, jedino će iznos biti 
nepravedan za vijećnika koji ne izvršava svoje obaveze,a  dobit će naknadu.
Na raspravu se javlja i vijećnik Samir Kovačević koji je također protiv povećanja naknade, te iznosi
svoje argumente.
Budući da se više nitko nije javio na raspravu, predsjednik zatvara istu, te poziva na glasanje i 
konstatira kako je

Odluka o visini naknade za predsjednika i zamjenika predsjednika, te članove Općinskog vijeća  – 
usvojen  a   sa   6 glasova ZA i 3 glasa PROTIV.

Ad 9.
Pod ovom točkom izvještava načelnik, te pojašnjava kako su do sada članovi odbora, povjerenstva, 
komisija i drugih stalnih i povremenih radnih tijela Općine Marijanci dobivali 100,00 kn neto po 
održanom sastanku, a članovi vijeća i 200,00 kn neto po održanoj sjednici, novom odlukom se 
predlaže neto iznos od 20,00 eura po održanoj radnoj sjednici, a članovi odbora, povjerenstva koji 
su ujedno i članovi Općinskog vijeća nemaju pravu na tu naknadu, budući da oni sada imaju 
mjesečnu naknadu.
Predsjednik otvara raspravu, na istu se javlja vijećnik Alen Babić kojeg zanima da li će se taj iznos 
od 20 eura isplaćivati mjesečno.
Načelnik odgovara kako se taj iznos ne isplaćuje mjesečno, već po održanoj radnoj sjednici.
Na raspravu se javlja vijećnik Samir Kovačević koji ističe kako ovo povećanje nije osnovano i da 
nema smisla.
Budući da se više nitko nije javio na raspravu, predsjednik poziva na glasanje, te konstatira kako je

Odluka o naknadi članovima odbora, povjerenstva, komisija i drugih stalnih i povremenih radnih 
tijela Općine Marijanci  – usvojen  a   sa   6 glasova ZA i 3 glasa PROTIV.

Ad 10.
Predsjednik otvara raspravu pod točkom Vijećnička pitanja i razno, na istu se javlja vijećnik Alen 
Babić kojeg zanima da li je u planu čišćenje kanala i kanalskih mreža koje je rađeno zadnji puta 
prije gotovo 10 godina?
Načelnik odgovara kako je upoznat s tim problemom, te kako ovog trenutka ne postoji nekakav 
utvrđen plan, ali dobrim dijelom je kroz provedbu kanalizacije počišćen, te kako i Bočkincima 
predstoji provedba kanalizacije pa će se to na taj način riješiti, a do tada smatra da stanje nije toliko 
kritično i da se uvijek može intervenirat prema potrebi.
Nadalje, vijećnik Alen Babić prenosi apele mještana Črnkovaca vezano za katnice, te prijedlog da 
se taj dio označi trakom jer predstavlja opasnost za djecu. 
Načelnik odgovara kako se može staviti traka, a i dalje smatra da to nije najbolje rješenje, jer teško 
da će se toga djeca pridržavati.
Na raspravu se javlja vijećnik Samir Kovačević koji prenosi načelniku zahtjeve za interventno 
tarupanje određenih površina u Črnkovcima.



Na raspravu se dalje javlja Ivam Mesaroš koji postavlja pitanje u svezi zemljišta iza drugih katnica 
Načelnik odgovara kako je to površina, odnosno državno zemljište koje nema svoju namjenu i da se
tek treba vidjeti što s tim.
Na raspravu se dalje javlja vijećnik Josip Dukmenić koji želi pohvaliti način izvještavanja u svezi 
točke o zaduživanju s obzirom na činjenicu da ranije nije bila takva praksa.

Budući da se više nitko nije javio za raspravu predsjednik Ivan Mesaroš je zaključio 13. sjednicu 
Općinskog vijeća Općine Marijanci u 19:30 sati.

Zapisnik sastavila:
Ana Prevolšek

Ovjerovitelji zapisnika

Kruno Belošević

Davor Jurkić

PREDSJEDNIK  VIJEĆA
Ivan Mesaroš, mag.oec, v.r.


